
Звернення 

депутатів  Софіївської селищної ради Дніпропетровської області  до 
Дніпропетровської обласної ради   

 

         Ми, депутати Софіївської селищної ради висловлюємо  велику 
стурбованість з приводу незадовільного екологічного стану на території 
громади та радіологічного забруднення її частини в результаті видобутку 
уранової руди ще в 1959 – 1983 роках поблизу смт Софіївка. 

 Розробка родовища уранових руд шляхом підземного видобутку 
охоплює територію площею понад 235 га поблизу с. Довгівка, що межує з             
смт Софіївка Софіївської селищної територіальної громади. 
          За інформацією фахівців вітри в переважній більшості спрямовані в 
напрямку смт Софіївка та прилеглих територій. Розповсюдження підземних 
вод, а саме небезпечних технологічних розчинів теж поширюється з більшою 
інтенсивністю до смт Софіївка та території громади.  
 Територію колишнього видобутку на нашу думку  дезактивовано не 
належним чином  та в результаті чого в деяких місцях радіаційне 

випромінювання перевищує допустимі норми, а ґрунтові води з кожним роком 
все більше непридатні до використання. 
           З цього приводу все більше збільшується інтенсивність захворюваності 
на онкологічні хвороби, особливо серед працездатного населення.  Є випадки 
і дитячої захворюваності. 
            З метою проведення профілактичних заходів, попередження 
подальшого розповсюдження екологічної безпеки, забезпечення 
конституційних прав мешканців громади на безпечне для життя довкілля, 
просимо Вас розглянути дане питання та посприяти у виділенні коштів з 
обласного бюджету на заходи із проведення екологічного аудиту Софіївської 
селищної територіальної громади, шляхом здійснення досліджень стану 
забруднених територій відходами уранового виробництва та видобутку, 
розробки пропозицій щодо першочергових заходів із приведення у безпечний 
стан території та довкілля.  
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